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Предмет: Примедбе на преднацрт 
Закона о високом образовању 
 
 
На седници Градског одбора Синдиката Универзитета у Новом Саду, од 26. септембра 
2003. године, детаљно су разматране примедбе и сугестије на преднацрт Закона о 
високом образовању (даље у тексту: Закон) које су, након одржаних јавних расправа, 
усвојила наставно-научна већа  факултета  Универзитета у Новом Саду.  

Имајући у виду чињеницу да ће Наставно-научно веће Универзитета у Новом 
Саду објединити примедбе и сугестије са јавних расправа на појединачним 
факултетима,  достављамо само оне примедбе за које сматрамо да нису детаљније 
обухваћене и образложене на факултетима. При томе, сматрамо да је реформа 
образовања неопходна, пре свега због нас самих, те поздрављамо намере и напоре 
Министарства да се   на што бољи начин изведе. 
 
Сматрамо, такође,  да је изузетно значајно  што  реформа високог образовања почиње  
доношењем  Закона, чијем усвајању претходе јавна расправа и расправа у Скупштини, а 
не преко различитих уредби, што је такође могуће, али, на срећу, Европа не дозвољава.  

На жалост, у самом преднацрту Закона се  претпоставља да ће се и даље 
изузетно значајне области регулисати уредбама, или стандардима које ће доносити  
Национални савет (члан 8. преднацрта Закона), у чију се непогрешивост на тај начин 
априорно верује и поред тога што га чини скуп од само 15 чланова именованих од 
Владе (члан 7.).  
 
Сматрамо да је потребно: 

 
1. Законом дефинисати нормативе и стандарде за одржавање наставе, уважавајућу 

при томе специфичности појединих факултета, као и предлоге које доставе  
организације студената (Студентска унија, Савез студената). 
 

Коментар: Сматрамо да само запослени на факултетима и предстаници студената могу 
реално да дефинишу нормативе и стандарде за наставу, а  само  законом дефинисана  
правила морају да се поштују, чиме се директно подиже квалитет наставе (прописан 
број студената у групи, а не неколико пута већи од броја дефинисаног неком уредбом 
или препоруком Националног савета и др.).   



2. На основу  норматива и стандарда за одржавање наставе дефинисаних 
Законом о високом образовању могуће је, и потребно, донети Закон о 
финансирању високог образовања, који би се односио на високошколске 
установе чији је оснивач Република, односно, аутономна покрајина, а којим би 
била регулисана правила стицања буџетских  средстава намењених настави, као и 
правила расподеле  свих финансијских средстава намењених финансирању 
наставе, како буџетских, тако и осталих (побројаних у члану 55., став 1., тачка 2-6 
преднацрта Закона). У том смислу, потребно је став 2. члана 55. преднацрта 
Закона допунити речима ″у складу са Законом о финансирању високог 
образовања″.  

 
 Напомена: Из овог Синдиката упућен је предлог Скупштини АП Војводине да се 
формира Комисија за израду Закона о финансирању високог образовања. У Прилогу  
достављамо текст предлога, који је 10. јула ове године прочитан на седници Скупштине 
АП Војводине. Наставно-научна већа свих факултета у Новом Саду изабрала су своје 
представнике за рад у Комисији. Тиме је оформљен тим од изразито компететнтних 
људи, спремних да дају свој допринос у изради што квалитетније законске регулативе.    
 
 
 

У име ГОС-а Универзитета у Новом Саду, 
текст сачинила и оверава 

 
 

Председница Одбора, проф. др Гордана Бојковић 
 
 
 
 
 
 
 
 
Прилог: Предлог Скупштини АП Војводине... 
 
Достављено: 
- Ректорима универзитета у Србији 
- Министру финансија мр Божидару Ђелићу 
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